
 

 

Zápis ze zasedání 

Krajské rady Libereckého kraje 

termín: 11. listopadu 2017, od 9.18 do 21.07 

místo: Skautská chata Seleška, Lužické hory 

 

 



Zápis z krajské rady 

chata Seleška | 11. listopadu 2017 

Účastníci zasedání 

přítomní: ses. Coufalová (Želva), Hübnerová (Skippy), Kulichová (Šťopka), Stránská (Jája), Veselá (Dita), 
bři. Klacek (Kláca), Kubánek (Škubis), Lischka (Vuk), Lochovský (Sova), Malý (Králík), Patočka 
(Čajíček) [příchod v 11:00], Peřina (Jerry), Polák (Kasař) [nepřítomen od 12:45 do 19:00], Tauchman 
(Drak), Vitvar (Cipísek) [odchod v 15:00] 
(11 z 14 členů s hlasem rozhodným) 

omluveni: ses. Bobrovová (Zuzka), Pekařová (Janina), Peřinová (Andílek), bři. Berki (Hubert), Kabeš 
(Kvído), Lehký (Kim), Riss (Kaštan), Šolc (Focman) 

Zápis z jednání 

1) Výjezdní zasedání krajské rady a zpravodajského týmu 

● Br. Peřina přivítal členy krajské rady a zpravodajského týmu na tradičním výjezdním zasedání na 
skautské chatě Seleška. 

● Účastníci zasedání se dohodli na programu. Součástí jednání bude i hlasování členů KRJ. Mimo 
oficiální program se půjde na procházku, pomůže se chatě a večer proběhne volná diskuze. 

2) II. kolo grantů krajské rady 

● Ve II. grantovém kole žádala o finanční příspěvek 4 střediska na své akce. 
● KRJ diskutovala jednotlivé projekty a žádané výše příspěvků. 
● Usnesení 2017-11/I: Krajská rada skautského Libereckého kraje schvaluje přidělení příspěvků 

na projekty a akce NOJ v II. grantovém kole v následující výši: 
○ 4.500,-Kč: 513.10 - přístav Maják Liberec - Přístavní mikulášská výprava 
○ 6.000,-Kč: 514.06 - středisko Údolí Železný Brod - Memoriál Tomáše Hübnera 
○ 2.500,-Kč: 514.06 - středisko Údolí Železný Brod - Indiánský den 
○ 5.000,-Kč: 514.02 - středisko Štika Turnov - Výroční setkání střediska 
○ 9.000,-Kč: 514.01 - středisko Varta Semily - Horolezecké vybavení pro děti  

(vybavení se bude používat na akcích) 
(9 pro, 1 proti, 1 zdržel se - schváleno) 

3) Schválení členského příspěvku na rok 2018 

● Na svém zářijovém jednání Náčelnictvo rozhodlo o navýšení členských příspěvků o částku 15,-Kč na 
člena. Mezi důvody navýšení patří skutečnost, že Junák - český skaut prochází obdobím velmi 
silného rozvoje na základě dlouhodobé strategie a narůstající agenda, kterou jako organizace 
musíme plnit vůči státu. Více informací na 
https://krizovatka.skaut.cz/zpravodajstvi/3561-nacelnictvo-schvalilo-vysi-clenskych-prispevku-na-rok-
2018. 

● Náčelnictvo schválilo výši členských příspěvků pro organizaci (jako celek) pro rok 2018 ve výši 
260,-Kč na člena s odběrem spolkového časopisu a ve výši 220,-Kč na člena bez odběru 
spolkového časopisu. 

● Vedení KRJ navrhuje stejnou částku jako v loňském roce - 50,-Kč/člen. Br. Polák diskutoval s KRJ o 
snížení částky na 40,-Kč/člen (jeho hlavním důvodem je zachování peněz ve střediscích). 

● Usnesení 2017-11/II: Krajská rada skautského Libereckého kraje schvaluje členský příspěvek 
ve výši 40,-Kč/člen pro registraci 2018. 
(1 pro, 6 proti, 4 zdrželi se - neschváleno) 

● Usnesení 2017-11/III: Krajská rada skautského Libereckého kraje schvaluje členský příspěvek 
ve výši 50,-Kč/člen pro registraci 2018. 
(10 pro, 1 proti, 0 zdržel se - schváleno) 
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● Členský příspěvek v Libereckém kraji je po hlasování KRJ tedy i pro rok 2018 ve stejné výši 
50,-Kč/člen (stejně jako v minulých letech). 

4) Jmenování nové krajské zpravodajky pro rovery a rangers 

● Před létem br. Lochovský (Sova) odstoupil z pozice krajského zpravodaje pro rovery a rangers. 
● Br. Peřina osobně poděkoval br. Lochovskému za odvedenou práci pro rovery v Libereckém kraji a 

předal mu drobné poděkování na němž se svými podpisy podíleli roveři a rangers z celého kraje.. 
● Díky letošnímu Meetro 4 you má zájem o tuto pozici ses. Hübnerová (Skippy) ze střediska Štika 

Turnov, která na akci byla zástupkyní šéfa týmu. 
● Ses. Hübnerová je na tuto pozici velmi vhodná, nadšená pro tuto práci a zároveň má chuť se 

roverům věnovat minimálně po následující cca 2 - 2,5 roku (minimálně do konce volebního období). 
Kolem sebe má několik nadšených roverů, kteří mají zájem jí pomáhat dále v budoucnu s dalšími 
akcemi (např. s regionálními). 

● Usnesení 2017-11/IV: Krajská rada skautského Libereckého kraje schvaluje jmenování 
Dominiky Hübnerové - Skippy do funkce krajské zpravodajky pro rovery a rangers. 
(11 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno) 

● Br. Peřina popřál ses. Hübnerové, aby se ji dobře spolupracovalo s krajem a hlavně s rovery. 
Důležité je, aby využívala kontakty na oblastní lidi. 

5) Pozice oldskautů (Kmene dospělých) ve skautingu a v kraji 

● Účastníci zasedání podrobně diskutovali o fungování oldskautů ve střediscích (která střediska mají 
kluby a která nemají) a jak to mohou z pozice KRJ pozitivně ovlivnit. 

● Volený krajský legát Kmene dospělých se od svého zvolení krajských rad moc neúčastní. I to je věc, 
která může ovlivňovat budoucí jednání krajského sněmu ohledně členství ve volené KRJ s hlasem 
rozhodným (kdy od roku 2017 je dle Organizačního řádu pro další volební období systém nastavený 
tak, že vodní skauti a Kmen dospělých nejsou automaticky členy volené krajské rady, ale pokud by 
jimi měli být, musí to speciálně schválit delegáti krajského sněmu). 

● Většina středisek má registrovaný klub (oddíl) Kmene dospělých, který má svoji vlastní činnost a v 
jednotlivých střediscích funguje různě, v rámci kraje se však drtivá většina speciální činnosti Kmene 
dospělých příliš neúčastní. Oficiálně je 17 ustanovených klubů KD ve střediscích v Libereckém kraji. 

● Kromě toho v některých střediscích jsou v klubech registrováni dospělí, kteří reálně pomáhají u 
oddílů a speciální činnost KD neřeší, jinde zase dospělí v klubech KD nejsou registrovaní vůbec a 
pomáhají u oddílů nebo ve středisku (mimo strukturu KD).. 

● V prvním pololetí roku 2017 proběhlo v České Lípě setkání klubů KD, které svolal krajský legát KD, 
ale bylo tam zastoupených cca jen 5 klubů, kteří chtějí aktivně vyvíjet činnost na vyšší úrovni. 

● Členové krajské rady velmi silně vnímají důležitou roli dospělých v organizaci, bez dospělých by se 
nedala dělat velká část aktivit a věcí pro dětské oddíly a jejich zázemí. Zároveň ale členové KRJ 
vyjadřují velkou rozpačitost z dnešní nutnosti mít samostatnou strukturu Kmene dospělých. Jako 
mnohem vhodnější se členům KRJ jeví pracovat v organizaci se všemi dospělými najednou a 
umožňovat jim jak podporu “dětské části organizace”, tak možnost realizovat vlastní činnost, ale 
nesvazovat ji speciální řídící strukturou jen pro KD a hlavně nekomplikovat některými 
administrativními požadavky fungování středisek ve vztahu ke klubům KD.  

● Členové KRJ také zdůrazňují potřebu práce s rovery a plynuje navázat práci s nimi i na následnou 
možnost fungovat i jako “mladší dospělý”. 

● Téma klubů Kmene dospělých v kraji je i jedním z témat krajského setkání vedení středisek s 
vedením kraje. A je to téma, kterému se chceme věnovat i v budoucnu. 

6) Krajská podpora výjezdů na mezinárodní akce 

● Proběhla diskuze o případné krajské finanční podpoře pro jednotlivce, kteří se účastní 
mezinárodních akcí, jelikož je zahraničí pro kraj důležité. 

● Krajská rada zatím podpořila např. některé účastníky světových akcí jako Roverway či WSJ, stejně 
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tak i účastnici, která byla na mezinárodní skautské základně v Indii na půl roku jako dobrovolnice. 
● Dle proběhlé diskuze je i nadále vhodné řešit každou žádost o finanční příspěvek individuálně a 

úzce spolupracovat s vedoucím, který dobře žadatele zná. Obecně platná univerzální pravidla se u 
těchto žádostí nedají příliš nastavit.. 

● Br. Lischka navrhuje, aby na kraji fungoval aktivní zahraniční zpravodaj. Kvůli propagaci 
mezinárodních akcí, řešení jednotlivých žádostí atd. 

● Na žádné konkrétní změně systému podpory účastí na zahraničních akcích se KRJ nedomluvila.  
● Závěrem se ještě mluvilo o tom, že by se i nadále případně individuálně přispívalo na zahraniční 

akce, které by byly pro středisko, oddíly či kraj přínosné. Na formuláři by mohla být kolonka pro 
vyjádření vedoucího oddílu a střediska, formulář by se mírně upravil, aby nešlo o stejný formulář 
jako na podporu projektů a akci středisek (neboť ten příliš nedává pro zahraniční podporu smysl). Za 
kraj je podstatné, aby v případě podpory osob vyrážejících na zahraniční akce, byly zkušenosti a 
zážitky z akce dále zveřejňovány a fungovaly jako motivace ke skautské činnosti i pro další členky a 
členy. 

7) Skautská chata Seleška 

● Členové KRJ byli seznámeni s běžným provozem chaty, byli informováni o prováděných revizích 
(např. již proběhla revize komínu - Br. Patočka se domluvil s kominíkem, který dělá revizi komínu v 
klubovně přístavu Maják Liberec). 

● Dále byli informováni o budoucích potřebách / záměrech prací na chatě do dalších let: 
○ upravit plech na střeše + dílčí opravy střechy chaty, 
○ udělat kompletně novou kuchyň (nábytek + podlahu; ne elektrospotřebiče - jsou nové), 
○ vyrobit nové dřevěné postele v pokojích (postupně nahrazovat dnešní dosluhující), 
○ v pokoji č. 10 udělat novou podlahu, 
○ udělat vrtanou studnu a nový zdroj vody (pro budoucí náhradu dnešní vzdálené studánky). 

● Tým chaty se sejde do konce roku a naplánuje brigády na příští rok, aby termíny byly brzy 
zveřejněné. Brigády se konají 3x do roka - na jaře, před létem a na podzim. Pomoc na brigádách z 
oddílů a středisek je pro kvalitní fungování chaty velmi potřebná. 

● I krajský čekatelský kurz vždy na chatě během svého pobytu dělá hodně práce. 
● Díky zlepšování má chata kladné recenze od ubytovaných a daří se ji velmi dobře obsazovat.. 

8) Krajské kolo Závodu vlčat a světlušek 2018 

● Krajské kolo ZVaS 2018 bude pořádat středisko Jilm Jilemnice. S přípravou již středisko začalo a má 
první jasné informace. 

● Velitelem závodu bude Tomáš Burket - Bucker, který je výchovným zpravodajem střediska. 
● Krajské kolo ZVaS 2018 proběhne 22. - 23. června 2018. 
● Pořadatelé mohou komunikovat se ses. Bobrovovou - Zuzkou, jako s výchovnou zpravodajkou kraje. 
● KRJ příští rok dostatečně před krajským kolem schválí postupový klíč (předpokládáme základní).. 
● Usnesení 2017-11/IV: Krajská rada skautského Libereckého kraje schvaluje br. Tomáše 

Burketa (Buckera) velitelem krajského Závodu vlčat a světlušek 2018 a termín závodu na 22. 
až 23. 6. 2018. 
(9 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno) 

● Krajský ZVaS 2018 bude zadán na oficiální web www.skautskezavody.cz a je možné již zadávat i 
jednotlivá základní kola pořádaná středisky v oblastech kraje. 

9) Hodnocení kvality kraje 

● Členové krajské rady zhodnotili svoji činnost a fungování KRJ za školní rok 2016/2017 (někteří jen 
za své působení od lednového sněmu).. 

● Většina nových členů KRJ si myslela, že na kraji budou mít více povinností a rádi by se více zapojili 
do činnosti v kraji. KRJ je spíše koncepční rozhodovací orgán. Potřeba je připomenout aktuální věc, 
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se kterou mohou členové pomoci. Členové KRJ mají být hlavně aktivní ve svých oblastech pro 
získávání a přinášení informací ze středisek. 

● Br. Peřina cítí, že má smysl mít dva místopředsedy, na které se může obrátit a díky tomu není tak 
zahlcen prací na kraji. Především nemusí mít na vše své poslední slovo. 

● Diskutovalo se o tom, co udělat pro to, aby se v budoucnu našli noví členové krajské rady, 
místopředseda a předseda. 

● Br. Peřina poděkoval všem, kteří vyplnili hodnocení kvality ve skautISu za školní rok 2016/2017. 
● Z diskuze nad hodnocením kvality kraje vyšly následující připomínky a závěry pro různé oblasti: 

○ členové KRJ se chtějí setkávat i se zpravodaji také mimo krajskou radu 
○ členové KRJ chtějí mít prostor na pomoc na akcích 
○ v blízké budoucnosti bude potřeba najít zástupce kraje v Náčelnictvu a dlouhodobě pak 

později asi i zpravodaje pro vzdělávání 
○ v minulém roce se méně než 10 % činovníků KRJ zúčastnilo jako účastníci vzdělávací akce 

- mít přehled kurzů, které by mohly být zajímavé pro KRJ (např. nová kvalifikace 
střediskového minima) 

○ rádcovský kurz Frak je určen pro rádce, kteří typicky nemají ve svém středisku svůj RK 
○ stále se hledají lidé do týmu vůdcovského kurzu, aby se kurz mohl otevřít 
○ kraj má zajišťovat, aby se ZZA v kraji pořádalo, což se i pravidelně děje 
○ potřeba je hledat v budoucnu další nové lidi do ústředních orgánů 
○ členové KRJ navrhují, aby u motivace členů KRJ na začátku každé věty bylo přepsáno 

“KRJ” za “vedení kraje”; poté se bude moc dát otázka zodpovědět a bude dávat smysl 
○ vedení KRJ by mělo znát motivaci svých členů - důležité je bavit se se členy o jejich motivaci 

a aby je činnost na kraji bavila 
○ vedení KRJ vždy kontroluje zápis a členové KRJ mají poslat krátké stručné informace do 

svých oblastí do týdne po krajské radě 
○ do setkání oblastí by se mohla zařadit i zpětná vazba od členů KRJ střediskům 

● V celkovém hodnocení Liberecký kraj dopadl za rok 2016/2017 “dobře” se 74 % výsledkem. 

10) Příprava plánu + klíčových bodů do rozpočtu na rok 2018 

● Krajská rada prodiskutovala klíčové projekty a položky, které se zahrnou do plánu činnosti a do 
rozpočtu kraje na rok 2018. 

● V rozpočtu 2018 se objeví následující položky: 
○ tematické semináře (možná zařadit téma jak na rovery) 
○ krajské kolo ZVaS 
○ střediskové minimum (cílené na začátečníky, ale i pro lidi, kteří již vedou nebo by jim ta 

oblast přišla zajímavá; účastníci na konci nemají zkoušku, ale končí získáním kvalifikace) 
○ granty KRJ - projekty a akce OJ; v dotaci zachovat i podporu činovnického vzdělávání 
○ krajský RK Frak a také Žirafa Krkonoše 
○ dotace na rádcovské kurzy středisek 
○ dvě regionální roverské akce 
○ jednodenní vůdcovské zkoušky v Jablonci n. N. 
○ podpora ZZA kurzů - doškolení v Liberci a v Jilemnici 
○ raznice pro krajské vyznamenání 
○ zvážit pořízení dalšího krajského materiálu a vybavení (např. nový projektor) 
○ výjezdní zasedání KRJ; setkání vedení středisek s krajem; cestovné členů KRJ i týmu 
○ mzdy (asistentka a hospodářka) 

● Klíčové je najít lidi, pro které je vzdělávání důležité, aby se mohl dále pořádat nejen čekatelský, ale i 
vůdcovský kurz. 
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11) Dotace MŠMT 

● Ústředí v létě projednávalo s MŠMT návrhy na změny postupů při přidělování a zejména vyúčtování 
dotací na naši činnost. 

● Předem se bude muset stanovit, kolik se bude čerpat na provozní věci a kolik na akce přímo z 
dotace MŠMT. Během roku 2018 se ještě budou nastavovat pravidla a postupy, jak přesně 
odhadnout výši dotací. 

● Členové KRJ se spíše kloní v Libereckém kraji nepoužívat dotaci MŠMT na akce, ale jen na provoz 
(protože tak jsou dotace i nyní v drtivé většině případů využívány). KRJ by i nadále podporovala 
pořádání akcí jednotek svým vlastním grantovým programem (mimo dotace MŠMT). 

Termín příští KRJ 

● 17. 12. 2017 od 17:00 v krajské kanceláři - SZ Hanychov Liberec 
 

Zapsala: Jana Stránská (Jája) Ověřil: Martin Lischka (Vuk) a Ondřej Peřina (Jerry) 
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Důležité termíny 

Uvedené termíny se týkají různých členů a jednotek v Libereckém kraji. 

Termín Koho se týká Co 

do 15. 11. 2017 vedoucí táborů / střediska Zadat skutečnosti táborů do skautISu 

do 3. 12. 2017 střediska Vyúčtovat provozní dotaci MŠMT 2017 a 
krajský příspěvek na projekty a akce 

do 15. 12. 2017 pořadatelé rádcovských kurzů Vyúčtovat RK 

16. až 18. 2. 1018 vedení středisek a zájemci Střediskové minimum (1. víkend) 

9. až 11. 3. 2018 vedení středisek a zájemci Střediskové minimum (1. víkend) 

22. - 23. 6. 2018 vlčata a světlušky Krajské kolo ZVaS 2018 v Jilemnici 

Další termíny naleznete na webu kraje: www.skautlib.cz/terminy-a-akce 

Rekapitulace úkolů 

V tabulce jsou uvedeny úkoly z aktuální KRJ a vyhodnocení úkolů z minulých rad. 

Úkol Do kdy Kdo Co Stav 

Ú2017-02/01 28. 2. 2017 členové KRJ Poslat fotografii a krátký medailonek. částečně 
splněno 

Ú2017-09/01 15. 12. 2017 střediska 
pořádající RK 

Vyúčtovat proběhlé rádcovské kurzy probíhá 

Ú2017-09/02 1. 11. 2017 členové KRJ a 
zpravodajský 
tým 

Vyplnit hodnocení kvality kraje za 
školní rok 2016/2017 ve skautISu  
(ve skautISu označeno jako rok 2017) 

splněno 

Ú2017-09/03 30. 10. 2017 členové KRJ Připomenout všem střediskům termín 
setkání vedení středisek s vedením 
kraje a jednodenní seminář 

splněno 

Ú2017-09/04 1.11. 2017 střediska  
(se zájmem o 
finanční podporu) 

Střediska pošlou na KRJ e-mailem 
vyplněné žádosti o finanční podporu 
jejich projektů a akcí do II. krajského 
grantového kola. 

splněno 
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